
Začal nám rok 2024. A už máme první měsíc skoro za sebou.  

K 1.1.2024 je v obci trvale hlášeno 208 občanů, což je sestupný trend oproti předešlému roku. 
Musíme tedy udělat cokoli, aby se k nám noví obyvatelé chtěli přestěhovat, a nebo ti stávající 
se trvale přihlásili. Pokud bude počet obyvatel nadále klesat, obci se razantně sníží příjmy od 
státu a bude muset omezit mnoho obecních nákladů. A to proto, že za stavbu vodovodu a 
kanalizace své závazky prostě platit musíme, z toho se opravdu nelze vymluvit. Takto bylo vše 
předjednáno, a na nás a budoucích vládách v obci, je tuto povinnost splnit.  

Snažíme se samozřejmě vymýšlet nové možnosti, jak někde ušetřit a nebo vydělat alespoň na 
úrocích z bank. Výrazně šetříme na spotřebě elektrické energie. V roce 2017….. 53.000 kWh, 
v roce 2018….. 47.000 kWh, v roce 2021…. 39.000 kWh….v roce 2023 již jen 31.000 kWh, a to 
jsme nyní ještě vypnuli osvětlení hlavní silnice. Co je nám to ovšem platné, když finančně 
platíme mnohem více, protože rozdíl mezi rokem 2017 v ceně za 1 kWh a rokem 2023, je 
obrovský. Kdybychom ale pokračovali v neúsporném hospodaření z předešlých let, asi bychom 
se nyní nedoplatili. O částkách na platy zaměstnanců a dalších pracovníků úřadu z obecního 
rozpočtu již ani nehovořím…. A tak je tomu v mnoha dalších oblastech. Porovnáváme, budeme 
vás o všem informovat.  

Na zastupitelstvu tento čtvrtek bude představena smlouva s firmou VPK Suchý na výstavbu 
vodovodních přípojek v obci Podveky, Ježovice a Zalíbená. Pokud bude Smlouva schválena 
zastupitelstvem, začneme občany postupně vyzývat k návštěvě obecního úřadu, kde bude se 
všemi majiteli nemovitosti, kteří mají o přípojku zažádáno, podepsána smlouva. Potom bude 
mít každá nemovitost do konce dubna čas na úhradu první splátky, tedy 30.000 Kč. Obec žádá 
o dotaci na Kraji, uvidíme, kolik se nám podaří získat, abychom alespoň menší částkou mohli 
svým občanům přispět.  

Celková cena za jednu přípojku v tuto chvíli vychází lehce přes 71 tisíc Kč. Kdo bude potřebovat 
s přípojkou pomoci, tedy např. splátkami nebo jinak, nebojte se zeptat, obec vám jistě bude 
nápomocna.  

Přibližně v květnu 2024 by se měla začít v Podvekách stavět čistička odpadních vod, někdy v létě 
se budou dělat protlaky pod hlavní silnicí směrem na Ježovice, protože hlavní silnice z Nechyby 
do Českého Šternberka se bude opravovat a poté bude tato silnice v záruce a nesměla by do ní 
tedy stavba našeho vodovodu nijak zasahovat. Obec také bude za pomoci recyklátu z této 
silnice opravovat některé obecní cesty, kde jsou největší koleje. Ale vše bude v návaznosti na 
stavbu hlavního vodovodního řádu. Ten by se měl začít budovat někdy na podzim roku 2024 a 
hned poté se budou stavět i vodovodní přípojky.  

Od začátku roku také probíhá platba poplatků za popelnice a psy. Známky, které obdržíte stačí 
vylepit na popelnici až v dubnu 2024. Prosíme, přelepte si ji průsvitnou lepenkou, abyste ji 
uchránili před deštěm. Díky všem.  

V lednu se na rybníce v Podvekách bruslilo, hrál se hokej, díky přírodo, že jsi nám to umožnila        

Také se v zasedačce na obci konalo odpoledne plné deskových her, děti i dospělí hráli Člověče 
nezlob se, domino, karetní hry, šachy, k dispozici bylo asi 40 různých her. Na závěr si děti i 
zatancovaly. Je dobře, že se místnosti bývalé školy využívají.  

V místnosti „kadeřnictví“ se úspěšně rozjely služby. Pokud se zájem ještě zvýší, přidáme další 
otvírací dny.  



Dále chystáme rozšíření provozní doby v obchodě a i nabídky zboží. Pokud bude zájem, budeme 
tak pokračovat. Obchod se musí zatraktivnit a více nabízet. Moc bychom si přáli, aby si v dalších 
letech našel více zákazníků a mohl být v obci zachován.  

V březnu bude obec pořádat v sobotu 9.3.2024 maškarní karneval a také oslavu MDŽ pro 
všechny ženy i jejich muže. Pozvánka se brzy objeví na stránkách. Bude to v neděli 10.3.2024 
odpoledne. Program chystáme. Přijďte, neděláme to pro sebe, ale pro každého z vás, na věku 
nezáleží. Přijďte si popovídat, poslechnout zajímavou přednášku, zazpívat si, dát si něco 
dobrého.  

I naší obce se dotýká slovo „digitalizace“. Nemám ho ráda, i když si s PC technologií rozumím…. 
Ale ze zákona nyní pracujeme na podkladech pro digitálně technickou mapu obce, dále se 
povinně školíme na digitální přenos dat pro naše občany, protože jsme v kategorii obce do 300 
obyvatel a tento rok je pro tyto malé obce vše prý finančně výhodné. Zabere to spoustu našeho 
času a jsem velmi zvědavá, co to obci přinese. Z mého pohledu všechny tyto „digi“ potřebují 
ještě hodně času než budou občany přijaty a využívány, ale dobrá…..uděláme vše, abyste mohli 
tyto výhody používat. Informace budete postupně dostávat.  

Také se v naší nově zrekonstruované hasičárně, která je nyní opravdu moc pěkná a příjemná a 
děkuji hasičům za to, že se do opravy a zútulnění takto pustili, konala schůze Sboru 
dobrovolných hasičů. Schůze je veřejná, může se jí tedy zúčastnit kdokoli.  

Vybíráme stromy na cestu do Zalíbené, je to trochu náročné, protože dotační programy 
podporují jen velmi staré odrůdy, což je super, ale je složité je někde sehnat. Osázení cesty je 
opět závislé na stavbě hlavního vodovodního řádu do Zalíbené, až se přesně domluvím se 
stavbou, určíme potom termín sázení. Rádi bychom nejdéle podzim 2024. Dotaci ale začneme 
vyřizovat již nyní. Také budeme rádi za jakýkoli nápad se zavlažováním stromů v prvním roce 
než řádně zakoření. Pokud máte někdo možnosti nebo zkušenosti, ozvěte se nám. Nechceme o 
stromy do roka po zasazení přijít. Budou potřebovat péči. Ale i na tuto následnou péči existují 
dotace, i o ty se pokusíme.  

Na závěr bych se ráda vyjádřila k některým názorům, které jsem v posledních dnech slyšela od 
některých občanů. Všichni máme právo na vyjádření názoru a mojí povinností je na tyto názory 
reagovat a vysvětlovat. To není zneužívání webových stránek, jak jsem také již slyšela, to je 
povinnost starosty, kterého si občané zvolili i nezvolili. Starosta je tu pro všechny lidi stejně, je 
placen z peněz svých obyvatel a je tedy jeho úkolem nenechat si informace pro sebe, ale být 
schopen reagovat na dotazy a situaci v obci. Toto jsem si přála v obci změnit a proto jsem šla 
na kandidátku. Jsou rozhodně dny, kdy tohoto rozhodnutí lituji, ale nyní je to moje poslání. A 
budu tento svůj postoj zastávat i nadále. Webové stránky a nástěnky jsou nástrojem k této 
informovanosti. Roky se mohly k tomuto účelu používat, ale nedělo se to, alespoň ne tak 
otevřeně, jako se to děje nyní. Naše stránky čtou i občané okolních obcí, aby se dozvěděli 
informace, které na webu svých obcí nenajdou.  

Prý je v obci špatná atmosféra…..  

V první řadě úplně nevím, co se za tímto označením skrývá. Znamená to, že se nám tady špatně 
žije, že nikdo nebere ohledy na naše názory, že nejsme o všem v obci informováni…nebo jen to, 
že jsme proti všemu a s ničím nesouhlasíme?  

Ve druhé řadě bych ráda uvedla, že já osobně s mnoha občany mluvím a ptám se jich na jejich 
starosti a problémy a názory. Snažím se informovat, objasňovat, vysvětlovat. Možná nejsou 



všichni spokojeni, možná se někteří nevyjadřují nahlas, ale možná, že špatnou atmosféru cítí 
hlavně ti, kteří ji vytvářejí. Pokud budete apriori naštvaní na kohokoli, s kým na 100% 
nesouhlasíte a budete si některé lidi sami „zošklivovat“, aniž byste s nimi otevřeně mluvili a 
nechali si něco vysvětlit, těžko se potom budete cítit sami dobře. Zkuste přijmout to, že váš 
názor nemusí sdílet celá obec, že hodně obyvatel je daleko spokojenějších než dříve, že mnoho 
lidí je rádo, že se tady otevřeně mluví a všechno říká nahlas, a že se v obci něco děje. Zkuste se 
radovat z malých věcí, zkuste vidět věci a situace zeširoka a ne jen svým „černým“ pohledem.  

Pojďme se podle toho chovat. Přestaňme všichni myslet jen na vlastní zisky a úspěchy, 
nebuďme ješitní…. Pokud jednou chce další generace vést tuto obec, ať za „modré“ nebo za 
„zelené“, měla by začít měnit způsob svého myšlení a reakcí. Není vůbec důležité, kdo to tady 
příště povede, ale to, aby ten někdo dokázal vyjít se všemi, ne jen s vyvolenými….., aby se tu 
nikdo necítil odstrkovaný a nenáviděný.   

Pokud obci někdo s čímkoli pomáhá, ať je to Petr nebo Pavel, prostě kdokoli…., pomáhá nám 
proto, že chce, proto, že je to občan nebo rodič, prarodič dětí…. Prostě pomáhají, ať nějakou 
akci organizuje kdokoli. Bez těchto lidí by to obec nikdy nezvládla. To jsou srdcaři. Neremcají a 
vždy jsou připraveni pomoci. A také mnoho občanů na akce chodí, nebojkotují je, i když je 
pořádá obec.  

Pokud chcete být nespokojení, prostě budete nespokojení. Ale neprezentujte svůj názor jako 
ten většinový. Věty typu: jde tam Chábová, tak tam já nejdu…. Proč jako? Chábová je pozitivní 
člověk a opravdu se snaží dělat vše pro svoji obec. Obec není Chábová, obec je naše doma…..   

I když jsem se tu nenarodila. Na rozdíl od mnohých, kteří tu sice žijí celý život, ale svým 
negativním přístupem obci určitě neprospívají. Prosím, myslete na to než ukážete prstem na ty 
druhé….. To nejsou moje smyšlenky, to jsou skutečná slova skutečných občanů, kteří se v těchto 
větách jistě poznají. 

A další věc: Slyšela jsem názor, že pokud bude obec pořádat akce pro občany, kde se bude 
prodávat občerstvení, bude na tom obec vydělávat a dělá to pro peníze (tedy prý pro prachy)… 

Tohle naprosto odmítám. Obec to dělá pro občany, jejich děti, jejich rodiny, jejich zábavu, jejich 
kulturní vyžití. Všechny tyto akce jsou bez vstupného…. To se již pomalu stává velkou vzácností, 
za všechno se dne, bohužel, platí….Ano, určitě na tom něco obec může vydělat a taky vydělá. 
Ale nutno dodat, že kromě toho, kolik tomu všichni (a mnoho dobrovolníků) věnujeme času na 
přípravě a pak akci samotné, spoustu toho rozdáváme zdarma a za to, co vyděláme, pořádáme 
zase další akci. A to proto, aby náklady obce byly co nejnižší. Vše jde do tržeb obce, tato činnost 
je velmi hlídaná finančním úřadem a to o mnoho více, než když akce pořádá jakýkoliv 
dobrovolný spolek. Pořádání obcí podléhá přísným pravidlům a není možné cokoli krátit na dani 
nebo tržbách. Tohle si vždycky uvědomte než budete šířit jakékoli informace o tom, jak to 
děláme pro peníze. Za vydělané peníze se opět nakoupí odměny, občerstvení, kapela, zaplatí se 
poplatek OSA, zaplatí se nějaký kulturní program, skákací hrad pro děti, a tak to půjde pořád 
dokola….. A teprve, když na to výdělek nestačí, sáhneme do rozpočtu, který má pro rok 2024 
schválenou částku 50.000,- Kč na kulturní vyžití.  

Argument, že tyto peníze neslouží všem obyvatelům, ale jen těm, kteří na akce chodí…..  

To tak prostě je, všichni jste zváni, všichni se můžete účastnit. Na akce dětské, venkovní, 
rodinné, sportovní, kulturní, na setkání důchodců. To, zda přijdete nebo ne, je čistě vaše osobní 
rozhodnutí. Obec účast nezkoumá a nehodnotí. Takže, prosím, až budete příště říkat, že to 



nikoho nezajímá a nikdo tam nechodí, přijďte se raději podívat a odreagovat se od běžných 
starostí a potom hodnoťte.  

A omlouvám se všem občanům, kteří se takto nechovají a kroutí nad tím vším hlavami. Vám 
děkuji…a moc.  

ICH 

 


